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Put obraćenja je put djelatne ljubavi prema bližnjemu

Draga braćo i sestre, dobar dan!

U današnjem Evanđelju jedno se pitanje ponavlja tri puta: "Što nam je činiti?" (Lk 3, 10.12.14).
Upućuju ga Ivanu Krstitelju tri kategorije osoba: najprije mnoštvo općenito; zatim carinici, odnosno
ubirači poreza; i, na kraju, vojnici. Svaka od tih skupina ispituje proroku o tome što mora činiti da
postigne obraćenje koje on propovijeda. Ivanov odgovor na pitanje mnoštva je dijeljenje osnovnih
dobara. To jest, prvoj skupini, mnoštvu, poručuje da dijeli ono osnovno, i kaže ovako: "Tko ima
dvije haljine, neka podijeli s onim koji nema. U koga ima hrane, neka učini isto tako" (r. 11). Zatim,
drugoj skupini, carinicima, govori da ne utjeruju više od onoga što je određeno (usp. r. 13). Što to
znači? Ne smiju uzimati mito, jasan je Krstitelj. A od treće skupina, vojnika traži da se ne bave
iznudom, već da budu zadovoljni sa svojim plaćama (vidi r. 14). To su tri odgovora na tri pitanja tih
skupina. Tri odgovora na isti put obraćenja, koja se očituje u konkretnim obvezama prema pravdi i
solidarnosti. To je put kojeg Isus pokazuje u cjelokupnom svom propovijedanju: put djelatne ljubavi
prema bližnjemu.

Iz tih opomena Ivana Krstitelja razumijemo koje su bile opće težnje onih koji su u svojim rukama
imali vlast, u različitim oblicima. Stvari se nisu mnogo promijenile. Međutim, nijedna skupina ljudi
nije isključena iz toga hoda putom obraćenja kako bi postigli spasenje, čak ni carinici koji su
smatrani grešnicima po definiciji: ni oni nisu isključeni iz spasenja. Bog nikome ne isključuje
mogućnost da se spasi. On – tako reći – tjeskobno želi iskazati milost, iskazati je svima, i sve
primiti u nježni zagrljaj pomirenja i praštanja.
Osjećamo da to pitanje: što nam je činiti?, i mi sami postavljamo. Današnja liturgija nam ponavlja,
Ivanovim riječima, da je za obraćenje potrebno napraviti zaokret i krenuti putem pravde,
solidarnosti, ozbiljnosti: to su bitne vrijednosti života koji je potpuno ljudski i autentično kršćanski.
Obratite se! To je sažetak poruke Ivana Krstitelja. I liturgija ove Treće nedjelje došašća nam
pomaže otkriti posebnu dimenziju obraćenja: radost. Tko se obrati i približi se Gospodinu, osjeća
radost. Prorok Sefanija kaže nam danas: "Klikći od radosti, Kćeri sionska", upućujući taj poziv

http://w2.vatican.va/content/francesco/it/events/event.dir.html/content/vaticanevents/it/2015/12/13/angelus.html


Jeruzalemu (Sef 3, 14); i apostol Pavao je poticao kršćane u Filipima: "Radujte se u Gospodinu
uvijek" (Fil 4, 4). Danas je potrebno hrabrosti da se govori o radosti, potrebna je nadasve vjera!
Svijet se suočava s brojnim problemima, budućnost je opterećena nesigurnostima i strahovima.
Ipak, kršćanin je radosna osoba, a njegova radost nije nešto površno i prolazno, nego duboko i
trajno, jer je dar od Gospodina koji ispunjava život. Naša radost dolazi iz sigurnosti i da "Gospodin
je blizu!" (Fil 4, 5): blizu je svojom nježnošću, milosrđem, opraštanjem i ljubavlju.

Neka nam Djevica Marija pomogne učvrstiti vjeru, da znamo prihvatiti Boga radosti, Boga
milosrđa, koji želi uvijek prebivati među svojom djecom. I neka nas naša Maja nauči dijeliti suze
uplakanih, da bismo mogli dijeliti i smijeh.

Nakon Angelusa

U Parizu je upravo završila Konferencija o klimi usvajanjem sporazuma, kojega mnogi smatraju
povijesnom. Njegova provedba će zahtijevati složno zalaganje i velikodušnu predanost sviju. U
nadi da će se posebna pozornost posvetiti najranjivijim populacijama, pozivam međunarodnu
zajednicu da spremnom predanošću nastavi započetim putom, u znaku solidarnosti koja će
postajati sve više i više aktivna.

Sljedeći utorak, 15. prosinca, započet će u Nairobiju ministarska konferencija Svjetske trgovinske
organizacije. Obraćam se zemljama koje će u njoj sudjelovati, da se u odlukama koje će biti
donesene uzmu u obzir potrebe siromašnih i najranjivijih, kao i legitimne težnje najnerazvijenijih
zemalja i opće dobro cijele ljudske obitelji.

U svim katedralama svijeta otvaraju se danas Sveta vrata, kako bi se Jubilej milosrđa mogao u
puniti zaživjeti u partikularnim Crkvama. Nadam se da će taj snažni događaj potaknuti mnoge da
postanu oruđa Božje nježnosti. Kao izraz djela milosrđa otvaraju se i "vrata milosrđa" u mjestima
gdje prebivaju nevoljni i marginalizirani. U tom smislu, pozdravljam zatvorenike u zatvorima diljem
svijeta, posebno one iz zatvora u Padovi, koji su danas duhovno sjedinjeni s nama u molitvi, a ja
im zahvaljujem za dar koncerta.

[…]
Svima od srca želim ugodnu nedjelju i dobar tek. Ne zaboravite, molim vas, moliti za mene. Do
viđenja!
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